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Del Ponte �eli znati je li
Miloševiæ primio nalog za
uhiæenje 

DEN HAAG, 25. travnja - Glavna tu�i-
teljica Meðunarodnog suda za ratne zloèi-
ne poèinjene na tlu bivše Jugoslavije (IC-
TY) Carla del Ponte poslala je pismo jugo-
slavenskim vlastima kako bi se uvjerila da
je nalog za uhiæenje Slobodana Miloševiæa
njemu predan, izjavio je glasnogovornik
Suda. »Tu�iteljca je potpisala jutros pismo
upuæeno saveznom ministarstvu pravosu-
ða Momèilu Grubaèu kako bi se uvjerila
da je nalog za uhiæenje predan Miloševi-
æu«, rekao je politièki savjetnik Carle del
Ponte Jean-Jacques Joris. Miloševiæ, koje-
ga jugoslavenske vlasti sumnjièe za zlopo-
rabu ovlasti i financijske malverzacije, u
zatvoru je u Beogradu od 1. travnja. Joris
je dodao da se del Ponte odluèila za pismo
kako bi dobila »crno na bijelo potvrdu je li
ta obveza ispunjena ili nije«. Bilje�nik IC-
TY-ja Hans Holthius predao je nalog za
Miloševiæevo uhiæenje Grubaèu tijekom
posjeta Beogradu 6. travnja. Jugoslaven-
ski je ministar tada uvjerio du�nosnika
Suda da æe Miloševiæ kojeg ICTY optu�uje
za zloèine protiv èovjeènosti i ratne zloèi-
ne, osobno primiti nalog. (Hina)

SRJ: Osloboðeni Albanci
krenuli prema Kosovu

BEOGRAD, 25. travnja - Kosovski Al-
banci iz »ðakovièke skupine«, njih 143, os-
loboðeni su u srijedu iz srbijanskih zatvo-
ra i upuæeni na Kosovo. Skupina od 126
kosovskih Albanaca puštena je iz niškog
zatvora i u tri autobusa uputila se u Mer-
dare, na Kosovu, uz samu granicu sa Srbi-
jom. Prethodno im se pridru�ilo 17 Alba-
naca koji su bili osuðeni u istom procesu,
ali su bili utamnièeni u drugim zatvorima
u Srbiji. Vrhovni sud Srbije prošlog je po-
nedjeljka priopæio da su »ðakovièkoj sku-
pini kosovskih Albanaca ukinute presude
nakon �albi zbog bitnih povreda odredaba
kaznenog postupka, pogrešno i nepotpu-
no utvrðenog èinjeniènog stanja te po-
grešne provedbe materijalnog prava«. Ða-
kovièka skupina osuðena je 22. svibnja
prošle godine zbog kaznenog djela tero-
rizma na ukupno 1632 godine zatvora
pred sudom u Peæi, koji je zbog dislokaci-
je zasjedao u Nišu. Svi su oni uhiæeni u ko-
sovskom gradu Ðakovici izmeðu 9. i 11.
svibnja 1999. (Hina)

Norveška: Ruska
podmornica odvuèena u
luku nakon nezgode

OSLO, 25. travnja - Jedna ruska nu-
klearna podmornica odvuèena je ovaj
mjesec u luku nakon, èini se, manje nez-
gode koja se dogodila u Barenstovom mo-
ru. Lani je u tom moru potonula podmor-
nica »Kursk« u kojoj je poginulo 118 mor-
nara i èasnika. »Registrirali smo da je
podmornica 'Viktor III' odvuèena do luke,
ali ništa ne ukazuje da se radilo o veæoj
nezgodi«, rekao je u srijedu zapovjednik
Per Hoiby, glasnogovornik norveških oru-
�anih snaga. Podmornica je za sobom os-
tavljala dimni trag. »Mogao je biti problem
s dizelskim generatorom«, objasnio je.
Nuklearne podmornice ponekad mogu
imati generatore na dizelsko gorivo. Hoi-
by je rekao da se ta posljednja nezgoda
dogodila prije tjedan i pol. Podmornica
»Viktor III« dugaèka je 106 metara i broji
85 èlanova posade.(Hina)

Sharon: Arafat je poduzeo
mjere protiv minobacaèkih
napada 

JERUZALEM, 25. travnja - Izraelski pre-
mijer Ariel Sharon izjavio je u srijedu da
je palestinski èelnik Yasser Arafat »podu-
zeo mjere« za okonèanje minobacaèkih
napada s pojasa Gaze na �idovska naselja,
izraelske vojne polo�aje i mjesta u Izrae-
lu. U intervjuu izraelskom radiju Sharon
je otkrio da je Arafat telefonirao njegovu
sinu Omriju Sharonu u utorak nakon mi-
nobacaèkog napada na koloniju Gadid.
Omri Sharon vodi ured posrednika s Ara-
fatom s kojim se dosad dvaput tajno sreo
na Zapadnoj obali. »Arafat je telefonirao
Omriju i rekao mu: 'Nije moguæe da je bi-
lo minobacaèkih napada. Naredio sam da
ih se prekine'«, rekao je Ariel Sharon.
»Nakon tog razgovora, Arafat je poduzeo
mjere protiv nastavka minobacaèkih na-
pada«, dodao je izraelski premijer. Sha-
ron je takoðer kazao kako je Arafat pre-
dlo�io »osnivanje zajednièkog povjeren-
stva za istragu tog sluèaja«. Meðutim, pre-
mijer nije otkrio je li prihvatio taj prije-
dlog.(Hina)

SIMPOZIJ O REGIONALIZACIJI HRVATSKE

Regije i regionalizam èine ljudi
�upanija bi trebala znaèiti manje vlasti dr�avi, ali u

Hrvatskoj je ona dosad bila transmisija vlasti / Hrvatska
u demografskoj depresiji - uskoro æe nedostajati ljudi za

obavljanje osnovnih djelatnosti

ZAGREB, 25. travnja - U organizaciji Hr-
vatskoga instituta za povijest odr�an je u
srijedu znanstveni skup »Regionalizacija
Hrvatske, prošlost, sadašnjost i buduæno-
st«, koji je otvorio predsjednik Hrvatskoga
sabora Zlatko Tomèiæ. Na jednodnevnom
simpoziju sudjelovali su eminentni struè-
njaci; povjesnièari, demografi, pravnici,
ekonomisti, koji su iznosili svoje poglede
na problem i perspektive regionalnog raz-
voja Republike Hrvatske. Prema mišljenji-
ma koja su se mogla èuti, osnovno pitanje
je li regionalizam prednost ili teret, i nije
sporno. Sporno je, meðutim, kako to pro-
vesti i je li sadašnji ustroj lokalne uprave i
samouprave u Hrvatskoj adekvatan našim
potrebama i iskustvu.

Historijski gledano, naše tzv. povijesne
regije, Dalmacija, Istra, Hrvatska i Slavo-
nija, »nisu rezultat prirodnog i autohtonog
procesa uoblièavanja prostora sukladno
društvenim gibanjima i potrebama«. Kao
rezultat nasilne intervencije vanjskih èim-
benika, uoblièene su tek u 17. stoljeæu,
»nakon smirivanja sukoba dvaju velikih
civilizacija« (kršæanske i islamske). A dr-
�avu smo stvorili tek 1991. godine. S druge
strane, moderne migracije stanovništva
dovele su do toga da su »povijesne regije«
ostale »mrtvi okvir bez sadr�aja«, pa je

svako nastojanje na »obnovi«, odnosno
»o�ivljavanju tradicije« tih regija u sklopu
ureðenja dr�avne uprave posve promaše-
no, bez stvaranja što jeftinije i uèinkovitije
uprave, »bez racionalne decentralizacije i
podizanja razine mobilizacije potencijala i
resursa«.

Kritièki se govorilo o ulozi i va�nosti �u-
panije i kroz povijest i danas. �upanija bi
trebala znaèiti manje vlasti dr�avi, meðu-
tim ne i u nas. I 1992/93. razvlašæivanje op-
æina imalo je za tendenciju centralizaciju
dr�ave, tvrdi dr. Ivan Kopriæ. Tada je cilj
centralne vlasti bio da �upanija bude neka
vrsta transmisije dr�avne vlasti, a ne obr-
nuto. Bila je onemoguæena u dijelu dr�ave
»afirmacija �upanija kao samoupravnih
jedinica drugoga stupnja, regionalna
identifikacija stanovništva i uspostava re-
gionalne ravnote�e unutar Hrvatske«,
misli Kopriæ. On misli da promjena Ustava
2000. jamèi pravo na regionalnu samou-
pravu u �upanijama, te da se afirmiraju

kao povijesno i kulturološki utemeljene
regionalne jedinice.

No, naglašeno je, najsporniji èimbenik
bilo kojeg razvoja Hrvatske, a osobito re-
gionalizacije, jest stalno smanjenje sta-
novništva, odnosno demografska depresi-
ja, iz koje æe se Hrvatska teško izvuæi.
»Mo�e se regionalizacija uèiniti ne znam
kako, ali ako ne bude stanovništva, a per-
spektiva je upravo takva, sve je uzalud«,
rekao je mr. Stjepan Šterc. Istaknuo je da
æe Hrvatskoj uskoro nedostajati ljudi za
obavljanje osnovnih djelatnosti i da bi po-
litika morala reagirati, ne kao dosad.

Razmišljajuæi kakva bi nam trebala lo-
kalna uprava i samouprava, o iskustvima
Europe govorio je demograf dr. Jakov Ge-
lo. Naveo je da piramidalni teritorijalni
ustroj na tri razine dr�ava - �upanija -
grad/opæina u Europskoj uniji ima pet dr-
�ava, a na èetiri razine (dr�ava - regija -
�upanija - grad/opæina) imaju Njemaèka i
Italija. U koreferatu s dr. Anðelkom Akra-

pom iznio je podatke o tome da je 15 èla-
nica EU-a lani imalo 376,5 milijuna stanov-
nika na prostoru od 3,2 milijuna èetvornih
kilometara, da EU ima ukupno 1031 �upa-
niju prosjeène površine 3130 èetvorna ki-
lometra s prosjeèno 360 tisuæa �itelja. To,
u odnosu na hrvatski prosjek (215 tisuæa
stanovnika na 2960 èetvornih kilometara) i
nije golema razlika. Prosjeèna opæina u
Europskoj uniji, ukupno ih je 98.433, veli-
èine je 33 èetvorna kilometra i ima oko
3800 stanovnika, što je manje od prosjeè-
ne hrvatske opæine koja se rasprostire na
100 èetvornih kilometara s 8300 stanovni-
ka.

Na kraju, uzimajuæi u obzir sve te èinje-
nice, nameæe se zakljuèak kako veæina su-
dionika misli da je u tom, za nas još nejas-
nom procesu, najupitnija uloga politike.
Mnogi politièari, reèeno je, gotovo kao
sentencu izgovaraju reèenicu: �upanije
da, regije ne!, a da nemaju jasnu sliku što
bi regija trebala biti. Uglavnom ih zanima,
istaknuto je, administrativno-pravna re-
gulativa, a ne istinski regionalizam. Prav-
nici bi se glede tog odnosa trebali povuæi
na rezervni polo�aj, misli veæina sudioni-
ka.

ANDRIJA TUNJIÆ

Luèin: Oko 250 stranih kriminalaca
ima hrvatsko dr�avljanstvo

Stranci nisu provjeravani u trenutku kad su dobivali naše dr�avljanstvo rekao je Luèin (na slici)

HNB propisuje bankama formulu za obraèun
kamata 

Korisnike kredita i deponente sadašnji naèin iskazivanja kamata mo�e dovesti u zabludu
o stvarnoj cijeni kredita, odnosno stvarnom prinosu na depozit / Od 1. sijeènja 2002. toga

više neæe biti
ZAGREB, 25. travnja - Hrvatska narod-

na banka napokon je pripremila jedin-
stvenu metodu iskazivanja kamata na
kredite i depozite i èeka se da se Hrvat-
ska udruga banaka, odnosno njezine èla-
nice, o tome izjasne do kraja travnja. For-
mula bi se primjenjivala od 1. sijeènja
2002. godine, Savjet HNB-a trebao bi doni-
jeti odluku o jedinstvenom naèinu iskazi-
vanja efektivne kamatne stope, a zakon-
ska je podloga za to u Zakonu o banka-
ma.

Stanje na hrvatskom tr�ištu financij-
skih usluga svjedoèi o šarolikim uvjetima
pri odobravanju kredita i prikupljanju
depozita. Buduæi da banke prema javnos-
ti iskazuju nominalne kamatne stope ne-

ovisno o naèinu izraèuna, takve stope me-
ðusobno su neusporedive te korisnike
kredita i deponente mogu dovesti u za-
bludu o stvarnoj cijeni kredita, odnosno o
stvarnom prinosu na depozit - objaš-
njenje je zbog èega se to �eli promijeniti.

Kad se tome pridodaju ostali prihodi
koje banke ostvaruju po kreditima i de-
pozitima (provizije i naknade), sigurnos-
ne pologe i slièno, jasno je da stvarna cije-
na kredita mo�e iznositi mnogo više od
deklariranog nominalnog kamatnjaka,
kao što i stvarni prinos na depozit mo�e
biti manji ili veæi od javno iskazane ka-
matne stope. Na stvarnu cijenu kredita
odnosno stvarni prinos na depozit tako-
ðer utjeèu rokovi, broj otplatnih ili obra-

èunskih razdoblja. Zakljuèak bi mogao bi-
ti da je najavljena regulativa korak ka
transparentnijem korištenju kredita jer
zahtijeva od kreditora da jasno iska�e uv-
jete i troškove kredita te prinos na depo-
zit.

Efektivna kamata omoguæit æe znatno
veæi stupanj usporedivosti meðu banka-
ma od postojeæeg nominalnog, a uz do-
datne naknade i provizije pribli�avanje
stvarnoj cijeni bankovne usluge. Ukratko
korisnicima omoguæuje bolji uvid u ban-
kovnu ponudu smanjujuæi trikove kojima
bankari pribjegavaju uz opravdanje o ra-
zlièitim metodama obraèuna.

L. MARTINOVIÆ

Tomac: Hrvatska politièka gledišta o
BiH dobro primljena u Washingtonu

Foto: Vjesnik / Zlatko Kalle

Zdravko Tomac

WASHINGTON, 25. travnja - Amerièki
du�nosnici u State Departmentu i Vijeæu
nacionalne sigurnosti dobro su prihvatili
hrvatska politièka gledišta o BiH, izjavio

je u utorak na kraju dvodnevnog boravka
u Washingtonu potpredsjednik Hrvat-
skog sabora Zdravko Tomac.

U razgovorima s Gregoryjem Schulte-
om, savjetnikom predsjednika Georgea
W. Busha za jugoistoènu Europu, Deanom
Pittmanom, direktorom za Europu u Vije-
æu nacionalne sigurnosti, te Jimom Swi-
gertom, zamjenikom pomoænika dr�av-
nog tajnika za Europu, Tomac je izrekao
više kritika na rad predstavnika meðuna-
rodne zajednice u BiH. »Razgovori su bili
vrlo naporni i teški«, ocijenio je hrvatski
du�nosnik i dodao da su ipak bili uspješni
jer se hrvatsku platfomu prema BiH »teš-
ko mo�e osporiti. Amerikanci nisu imali
posebnih zahtjeva prema Hrvatskoj niti
su imali primjedbe na politiku hrvatske
vlasti«.

Boravak u Washingtonu Tomac je isko-
ristio za razgovore o ulasku Hrvatske u
NATO. Tijekom rasprave o stanju u regi-
ji, napose u SRJ i zbivanjima oko Crne
Gore, »bilo je razlika u ocjenama«, istak-
nuo je. Tomac se na Capitol Hillu sastao i
s kongresnikom Frankom Wolfom, a prije
dolaska u Washington posjetio je Chicago
gdje se susreo s predstavnicima brojne
zajednice Amerikanaca hrvatskog podri-
jetla. (Hina)

HDZ BiH protiv razgovora Zagreba
i Alijanse

MOSTAR, 25. travnja (Od Vjesnikova do-
pisnika) - Predsjednik Kluba zastupnika
HDZ-a BiH u Zastupnièkim domu Parla-
menta Federacije BiH Ivica Marinoviæ i Ivo
Andriæ-Lu�anski, predsjednik Kluba te
stranke u Zastupnièkom domu Parlamenta
BiH, reagirali su u srijedu priopæenjem na
vijest da æe u èetvrtak u Zagrebu hrvatski
dr�avni vrh primiti Hrvate iz Alijanse za
promjene. Izra�avajuæi èuðenje, Marinoviæ
i Andriæ-Lu�anski tvrde da je rijeè o »oda-
branoj skupini Hrvata iz nelegalne i nelegi-
timne vlasti BiH i Federacije BiH, odnosno
iz tzv. Alijanse za promjene«. Stipe Mesiæ,
Zlatko Tomèiæ i Ivica Raèan sastat æe se s
Markom Tadiæem, Krešimirom Zubakom,
Ilijom Šimiæem, Milenkom Brkiæem i Mla-
denom Ivankoviæem-Lijanoviæem.

Nositelji vlasti u Republici Hrvatskoj, kao

supotpisnici Daytona, istièe se u priop-
æenju, trebali bi »razgovarati s narodnim
izabranicima u BiH, a ne s onima koji su sa-
mi svojim djelovanjem pridonijeli stvaranju
i produbljavanju krize u BiH«. Zastupnici
HDZ-a BiH u parlamentima BiH i Federaci-
je BiH, kojih je više od 90 posto od ukupnog
broja hrvatskih zastupnika u tim instituci-
jama, »podr�avaju taj prijam samo ako æe
najviši du�nosnici Republike Hrvatske poz-
vati tu gospodu da odstupe s du�nosti na
koje su instalirani. Time bi se stvorili uvjeti
istinskog dijaloga izmeðu legitimnih pred-
stavnika hrvatskog naroda i relevantnih
èimbenika u BiH o bitnim pitanjima za rje-
šenje krize i ostvarenje jednakopravnosti
hrvatskog naroda s druga dva naroda u
BiH«.

IZASLANSTVO LIÈKO-SENJSKE �UPANIJE KOD MESIÆA

�upanija neæe sjevernu nego ju�nu
varijantu autoceste Zagreb - Split

Italija zabrinuta zbog suspenzije
odredaba Statuta Istarske �upanije

RIM, 25. travnja - Glavni tajnik talijan-
skog ministarstva vanjskih poslova Umber-
to Vattani pozvao je u utorak hrvatskog ve-
leposlanika u Rimu Dragu Kraljeviæa u svoj
ured kako bi mu izrazio zabrinutost talijan-
ske vlade zbog odluke o privremenoj sus-
penziji 10 odredaba Statuta Istarske �upa-
nije koje su jamèile dvojeziènost talijanskoj
manjini.

Prema talijanskoj novinskoj agenciji Ansi
koja se poziva na priopæenje talijanskog
ministarstva Farnesine, Vattani je istaknuo
da æe Italija kao i cijela Europska unija
»pomno pratiti postupanje prema talijan-
skoj manjini u inozemstvu«, te da su talijan-
sko javno mnijenje i parlament »jako osje-
tljivi« u svezi s tim pitanjem. Rekao je da je
odluka hrvatskog Ministarstva pravosuða o
suspenziji 10 odredaba Statuta u Italiji »pri-
mljena s iznenaðenjem i zabrinutošæu«.

Prema Ansi, Vattani je takoðer kazao da
bi »pozitivno rješenje« pitanja dvojeziènosti
»uèvrstilo proeuropsku orijentaciju Zagre-
ba i zacijelo se pozitivno odrazilo na inten-
zivne odnose prijateljstva i suradnje Italije i

Hrvatske, potièuæi Italiju da podupre per-
spektivu ubrzanog pribli�avanja Hrvatske
europskim strukturama«.

Kraljeviæ je i prije nekoliko dana, u petak
naveèer, bio pozvan u Farnesinu u povodu
incidenta kad je hrvatski patrolni èamac
pucao prema talijanskoj ribarici koja je,
smatraju hrvatske vlasti, nezakonito ribari-
la u hrvatskim teritorijalnim vodama. Pre-
ma pisanju lista Corriere della Sera, pred-
sjednik Nacionalnog saveza i kandidat des-
nog centra za zamjenika predsjednika vla-
de (premijerski kandidat je Silvio Berlusco-
ni) Gianfranco Fini izjavio je da je odluka
hrvatske Vlade o suspenziji dvojeziènosti
»vrlo teška stvar«. Fini upozorava da, »prije
nego li se odobri ulazak u Europsku uniju,
trebaju biti zajamèena prava manjina«.

Ako desni centar pobijedi na talijanskim
parlamentarnim izborima 13. svibnja, a
prema trenutaènim ispitivanjima vodi is-
pred koalicije lijevog centra, onda æe, naja-
vio je Fini, »prema Hrvatima imati dr�anje
usmjereno na tra�enje da se poštuju nepre-
kršiva prava«. (Hina)

ZAGREB, 25. travnja - Hrvatski predsjed-
nik Stjepan Mesiæ primio je u srijedu izas-
lanstvo Lièko-senjske �upanije koje ga je
upoznalo s gospodarskim problemima tog
kraja i moguæim rješenjima, te izvijestilo da
se sigurnosno stanje u Gospiæu stabilizira-
lo.

�upan lièko-senjski Ante Frkoviæ nakon
sastanka s Predsjednikom izjavio je da je u
razgovoru bilo rijeèi i o trasi buduæe auto-
ceste Zagreb-Split kroz Liku. Napomenuo
je da je njezina trasa na dionici od Bosiljeva
do �ute Lokve definirana, ali ne i na dijelu
od �ute Lokve do Lièkog Lešæa. Naime, is-
taknuo je Frkoviæ, postoje dvije studije koje
se odnose na 'sjevernu varijantu', ali èelnici
grada Otoèca i �upanije zala�u se za ju�nu
varijantu radi oèuvanja okoliša. »Smatramo
da treba izraditi i studiju za ju�nu varijantu
pa da struènjaci odrede koja je varijanta
bolja«, rekao je �upan. »Oko tog pitanja po-

stoje mnoge špekulacije i ljudi nisu dovolj-
no informirani, jer kad se govori o ju�noj
varijanti, onda se ne misli na sjeverne
obronke Velebita, nego na ju�ne koji su na
ni�oj nadmorskoj visini«, pojasnio je Frko-
viæ.

Prema njegovim rijeèima, bitno je i to da
se buduæa Jadransko-jonska autocesta (iz
smjera Trsta i Rijeke) preko Senjskog Bila
u �utoj Lokvi spaja na autocestu Zagreb -
Split tako da oko Gacke doline ne bi posto-
jale dvije autoceste nego samo jedna (i to u
ju�noj varijanti). U suprotnom, gradnja dvi-
ju autocesta na tako malom meðusobnom
razmaku (oko 20 kilometara) bila bi besmis-
lena, istaknuo je. »Predsjednik je dobar
poznavatelj tog kraja i on naèelno podr�ava
takav naèin rješavanja problema. No, to pi-
tanje ne bi trebalo politizirati, jer je to pr-
venstveno stvar struke«, naglasio je �upan
Frkoviæ. (Hina)

MARIO MARUŠIÆ

Prigodni poklon za predsjednika Foto: Vjesnik / FaH

ZAGREB, 25. travnja - Oko 250 stra-
nih kriminalaca dobilo je u proteklom
desetljeæu hrvatsko dr�avljanstvo, naj-
više njih prema preporukama Minis-
tarstva obrane, ali i Ministarstva unu-
tarnjih poslova i Ureda predsjednika
Republike, objavio je ministar unutar-
njih poslova Šime Luèin.

Stranci su dobivali hrvatsku domov-
nicu na temelju zakonske odredbe po
kojoj ministar unutarnjih poslova, na
osnovi preporuke, ima diskrecijsko
pravo dati nekoj osobi hrvatsko dr�a-
vljanstvo i onda kad ona ne ispunjava
druge potrebne zakonske uvjete. Mi-
nistar je objasnio da pritom mora pos-
tojati poseban interes Republike Hr-
vatske da toj osobi dade dr�avljanstvo,
primjerice ako je rijeè o stranom stu-

dentu s prosjekom odlièan, ili o nekom
iznimnom struènjaku.

»Na taj je naèin u devet godina dr�a-
vljanstvo dobila 6521 osoba. Meðu nji-
ma manji dio ima kriminalni dosje. Ri-
jeè je o skupini od oko 250 osoba«, re-
kao je Luèin u intervjuu za novi broj
tjednika Globus. »Osnovni je problem
to što ti ljudi nisu provjeravani u tre-
nutku kad su dobivali naše dr�avljan-
stvo, a dosjei su im nastali pošto su pri-
mljeni u hrvatsko dr�avljanstvo«, us-
tvrdio je.

Ministar je u intervjuu upitan nije li
èudno što još nitko nije odgovarao za
to što su hrvatsko dr�avljanstvo dobili
meðunarodni mafijaš Semjon Mogilje-
viè, višestruki ubojica James Cappiau i
Stanko Subotiæ Cane, srbijanski podu-

zetnik za kojega se sumnja da kontroli-
ra meðunarodno krijumèarenje ciga-
retama.

»Stanko Subotiæ Cane dobio je hrvat-
sko dr�avljanstvo 1999. na preporuku
Ljube Æesiæa-Rojsa, a rješenje mu je
potpisao tadašnji ministar unutarnjih
poslova. Mogiljeviè je dr�avljanstvo do-
bio 1997. na preporuku Ureda predsje-
dnika Republike, a James Cappiau pri-
mljen je u hrvatsko dr�avljanstvo 1992.
na preporuku Personalne uprave
MORH-a.

Za skupinu koja ima kriminalne dos-
jee najviše je preporuka dalo Ministar-
stvo obrane, zatim samo Ministarstvo
unutarnjih poslova, a èinili su to i iz
Predsjednièkih dvora«, izjavio je Luèin.
(Hina)

Najviše ih je dobilo domovnicu po preporuci ministarstava obrane i unutarnjih poslova, ali
i Ureda predsjednika Republike, rekao je ministar unutarnjih poslova u intervjuu Globusu


